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ČESKÁ LÉKAŘSKÁ SPOLEČNOST J. E. PURKYNĚ 

Společnost pro epidemiologii a mikrobiologii (č. 24) 

 

 

Zápis ze schůze výboru konané 4. 2. 2025 

 

 

Přítomni: prof. P. Pazdiora, dr. J. Kynčl, dr. K. Fabiánová, prof. J. Beneš, dr. P. Křížová, dr. 

V. Němeček, dr. P. Petráš, on-line: prof. J. Beran, doc. R. Maďar, dr. J. Trmal.  

 

Omluveni: dr. K. Fajfrlík, prof. R. Chlíbek, dr. J. Vlčková, dr. H. Zákoucká. 

  

1. Výbor SEM odsouhlasil přijetí nových členů (MUDr. Hajžman, MUDr. Sýkora, Mgr. 

Nováková, Mgr. Pavlíková, PharmDr. Vaněček) do SEM, a krátce po jednání též přijetí 

RNDr. Šotkovského. 

2. Prof. Pazdiora informoval o kontrole členské databáze vzhledem k nastávajícím volbám 

do výboru SEM; komunikace k volbám bude probíhat pouze prostřednictvím mailů, a 

konstatoval, že bohužel nově přijatí členové stále nejsou zařazeni do databáze. Kontrola 

členské základny a členských poplatků dopadla úspěšně, pouze jeden dlužník opakovaně 

na výzvy nereagoval. 

3. Volby do výboru SEM začnou 5. 2. 2025 rozesíláním kandidátských listin a výběrem 

kandidátů; následně budou navržení kandidáti osloveni, zda souhlasí s kandidaturou, a 

poté, od 24. 2. 2025, proběhnou vlastní volby. V kandidátní listině nemohou být podle 

stanov ČLS JEP členové volební komise, tedy dr. Jágrová a dr. Liptáková. Výsledky 

voleb by měly být vyhlášeny do 14 dnů po ukončení voleb, tedy 19. března 2025. Nově 

zvolený výbor a výbor dosud činný se sejdou na společné schůzi 1. 4. 2025, na níž též 

dojde k volbě nového vedení SEM. Nový výbor SEM by pak měl mít svou první 

samostatnou schůzi 6. 5. 2025.  

4. Prof. Pazdiora informoval o přihlašování na semináře v Lékařském domě, které pořádá 

SEM a které bylo od lednového semináře nově zpoplatněno, aby se alespoň částečně 

pokryly výdaje za streamování semináře. Zdůraznil, že je nutné se přihlašovat včas, tedy 

nejpozději 8 dní před termínem semináře. Poté probíhá kontrola plateb u osob, které 

nejsou členy pořádajících odborných společností, tedy SEM, SIL, ČLM a SNEH. Řádně 

přihlášeným rozesílá následně sekretářka SEM přístup k on-line vysílání. Prof. Pazdiora 

připomněl, že do poznámky u platby je nutné uvést jméno, aby platba mohla být 

identifikována. 

5. Prof. Pazdiora informoval, že semináře jsou dostupné v archivu KMINEVA kmineva.cz, 

do kterého byl členům SEM rozesílán mailem přístupový kód. 

6. Dr. Křížová poznamenala, že mezi laborantkami na oddělení je zpoplatnění vnímáno 

negativně vzhledem k tomu, že zaměstnavatel, tedy SZÚ, jim poplatek za seminář 

nezaplatí. 

7. Prof. Pazdiora oslovil členy výboru, aby podali návrhy na ocenění na rok 2025. Následně 

byli navržení a odsouhlaseni dr. Němeček (medaile ČLS JEP), dr. Kubátová a dr. Olexová 

(obě čestné členství SEM) a prof. Bielaszewska (čestné členství ČLS JEP). Ocenění 

budou nominovaným předána na semináři v Lékařském domě dne 3. 6. 2025. 

8. Prof. Pazdiora konstatoval, že výbor již nestihne vypracovat aktualizaci koncepce oboru 

Epidemiologie a tento úkol tedy připadne nově zvolenému výboru.  

9. Dr. Kynčl zmínil, že Expertní pracovní skupina NIKO dosud nedostala zápis ze zasedání 

NIKO z listopadu 2024, který je důležitý pro další odborné aktivity, neboť se na činnosti 

kromě zástupců SZÚ účastní též zástupci odborných společností včetně SEM. Doc. 

Maďar se kriticky vyjádřil k fungování Národního institutu zvládání pandemie (NIZP), 

jehož vedení se sice schází, ale kde ze strany MZ není žádná zpětná vazba, podněty 

http://kmineva.cz/
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odborníků z epidemiologické skupiny nejsou vyslyšeny a že tedy členství v takové 

skupině je zbytečné. Prof. Pazdiora a dr. Kynčl, kteří jsou členy epidemiologické skupiny 

NIZP, vnímají situaci obdobně. 

10. Doc. Maďar připomněl blížící se Konferenci Globální problémy veřejného zdravotnictví 

13. - 14. 2. 2025 https://lf.osu.cz/globalni-problemy-vz/. 

11. Prof. Pazdiora informoval o vytipování nových odběrových míst v rámci enviromentální 

surveillance poliovirů. V následné diskuzi bylo zmíněno schéma očkovacího kalendáře 

pro děti, kde se ze schématu 3+1 přešlo na schéma 2+1, čímž byla ubrána i jedná dávka 

vakcíny proti přenosné dětské obrně a děti tak místo pěti doporučených dávek podle 

WHO dostávají pouze čtyři dávky. V této souvislosti dr. Kynčl připomněl, že již před 

dvěma lety bylo na MZ předáno doporučení k přeočkování DiTePePolio u dospělé 

populace, ale bez odezvy. V diskuzi bylo také připomenuto, že hrazení očkování 

těhotných proti pertusi přes epidemii v roce 2024 zatím nebylo pojišťovnami schváleno. 

Dr. Trmal konstatoval, že alespoň gynekologové již posílají těhotné ženy na očkování 

proti pertusi. 

12. Prof. Beneš informoval, že bude na MZ projednávat problematiku transplantace stolice u 

pacientů s klostridiovou infekcí v souvislosti s novou legislativou týkající se nařízení o 

látkách lidského původu (SoHO). Konstatoval, že ve stolici jsou mikroby, nikoliv lidská 

tkáň a že by se tedy transplantací stolice tato legislativa týkat neměla. Dr. Kynčl mu 

zprostředkuje kontakty na příslušné národní zástupce v oblasti SoHO, s nimiž by bylo 

vhodné uvedené téma diskutovat. 

13. Doc. Maďar informoval o možných termínech Pečenkových epidemiologických dnů 

v roce 2026; předběžně bylo datum stanoveno na 13. - 15. 5. 2026, ale s ohledem na 

možné kolize s dalšími odbornými akcemi, jejichž datum není zatím znám, budou dočasně 

rezervovány dva květnové termíny. 

Další jednání výboru SEM se uskuteční 1. 4. 2025 od 10:00 hodin v prostorách SZÚ. 

Vzhledem k nutnosti hlasování členů nového výboru toto jednání bude pouze za fyzické 

účasti a nebude možnost on-line připojení. 

 

MUDr. Kateřina Fabiánová, Ph.D.    prof. MUDr. Petr Pazdiora, CSc. 

vědecký sekretář SEM     předseda SEM  
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